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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz a Karolina kórház sorsa?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

„Hét kórházban megszűnne az aktív betegellátás, ezek közül egyben a krónikus is, további 13 
kórházban pedig nem végeznének műtéteket a jövőben. Többek között ezek a tervek szerepelnek 
abban az RTL Híradó birtokába jutott dokumentumban, amit az Országos Kórházi Főigazgatóság 
készített a múlt héten.

A kisvárosi kórházakban csak nappal lehetne szülni, ügyeleti időben nagyobb, megyei kórházakba 
kellene menniük a kismamáknak. A gyerekek viszont megkaphatnák születési helyként az anyjuk 
lakcímét. A városi kórházak főleg járóbeteg-ellátást, egynapos sebészetet és krónikus ellátást 
végeznének, a nagyobb műtéteket a megyei kórházak kapnák meg. De lennének olyan szakterületek
is, amelyek még a megyei kórházakban sem mindenhol lennének elérhetőek, és országos szinten 
megszűnne közel 2500 aktív betegágy. 

Az Országos Kórházi Főigazgatóság az RTL Híradónak azt írta: ez egy munkaanyag, a benne 
szereplő adatokról még nem született döntést. Azt is írták, hogy alapelvük, hogy intézményt nem 
szüntetnek meg, de fontosnak tartják a betegellátás minőségét. Azt írják, hogy Magyarországon a 
szükségesnél több aktív ágy van, viszont az elöregedő társadalom miatt egyre több krónikus ágyra 
van szükség, és erre a problémára megoldást kell találni.”

Az elmúlt héten döbbenten hallhattuk a hírekben ezeket a mondatokat. A dokumentum hitelességét 
nem cáfolták, így kijelenthető, hogy általános kórházleépítésbe kezd a kormány. Különösen fájó 
pont ez nekünk, Mosonmagyaróváriaknak. Mielőtt végleg megszüntetik a sürgősségi ellátást, 
gyermekgyógyászatot és a szülészetet, vegyenek figyelembe néhány dolgot. Ez nem az a 33 ezres 
város, ami innen Budapestről tűnik, a valóságban legalább 45-50 ezren élünk a Lajta-parti városban.



Ehhez jön a Szigetköz, Jánossomorja, Hegyeshalom, Mosonszolnok stb…, akinek Győr szintén 
messze van. Az M1-es autópálya közelsége és a sok ingázó is további érv a kórház leépítése ellen. 
Érthetetlen, hogy évi több, mint 700 szüléssel hogyan merik a szülészet bezárását elrendelni.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy a térségben élők véleményét miért nem 
kérdezték ki, amikor döntöttek a leépítésről? Hajlandóak visszaállítani a kórház teljes működését?

Várom érdemi válaszát!

1


